
Stávka 27. listopadu  

Vyjadřujeme podporu stávkujícím školám, neboť sdílíme obavy nad budoucností českého vzdělávání, 
které vyvolaly chystaná úsporná opatření vládou ČR navrhovaná od příštího roku. Současná vláda si 
dala za cíl zvyšování kvality vzdělávání jako jednu ze svých priorit. To však nelze realizovat bez 
dostatečné finanční podpory, i když samozřejmě platí, že podmínkou kvality není pouze dostatečné 
finanční ohodnocení, ale i přijetí reformy vzdělávacích programů a kariérního řádu pro pedagogické 
pracovníky. Omezení financí souvisí se současným ekonomickým stavem ČR, ve které je současná 
Vláda ČR nucena šetřit, neboť nelze hospodařit na úkor velkých finančních deficitů (dluhů), které 
budou muset v budoucnosti současné děti splácet. Tento deficit vznikl díky neekonomickému chování 
předchozích vlád, které mohly vytvořit v dobách ekonomického růstu přebytky. Nutno však dodat, že 
omezování výdajů v oblasti nepedagogických zaměstnanců a snižování maximálního možného počtu 
odučených hodin za týden (tzv. PHmax) není dobrým řešením a úspory financí by měla Vláda ČR 
hledat v jiných oblastech, než je vzdělávání a školství.   
Snížení proplácených hodin může na mnohých školách ohrozit dělení tříd na skupiny, vést k zvyšování 
počtu žáků ve třídách, může být ohrožena existence malotřídek.  
Chceme budovat kvalitní vzdělávací systém a to nepůjde bez finanční podpory.  
 

Nebojujeme za sebe, ale za naše děti! 

 
 

      Pedagogičtí a nepedagogičtí pracovníci ZŠ Dolany 


